
Bestyrelsesmøde	  onsdag	  D.	  10/10	  2012	  

	  

Tilstede:	  Pia,	  Store	  Stig,	  Lille	  Stig,	  Jørgen	  Brohus,	  Jens	  og	  Martin	  (Mig).	  	  

Afbud:	  ingen	  

Gæster:	  Jeanette	  (fra	  ca.	  kl.	  20.30,	  på	  telefon.).	  	  

Dagsorden:	  

1. Referat	  fra	  møde	  med	  områdechefen	  og	  rådmanden	  torsdag	  D.	  27/9.	  	  
2. Bordet	  rundt.	  
3. Projekter.	  
4. Nat	  ture.	  
5. Eventuelt.	  	  

	  

Referat	  fra	  mødet	  med	  rådmanden	  og	  områdechefen.	  

Vi	  har	  aftalt	  at	  vi	  skal	  arbejde	  tættere	  sammen.	  Blandt	  andet	  gå	  ture	  sammen	  med	  deres	  
gadeplansarbejdere.	  De	  fortalte	  at	  Heroinklinikken	  nu	  bliver	  udvidet	  med	  20	  pladser.	  Rådmanden	  
og	  Brian	  Dybro	  fra	  byrådet	  har	  desuden	  skrevet	  til	  sundhedsministeren	  med	  forslag	  om	  at	  udvide	  
målgruppen.	  Den	  nye	  dagvarmestue	  på	  Østerbro	  forventes	  færdig	  i	  slutningen	  af	  2013.	  D.	  9/10	  
blev	  der	  i	  socialudvalget	  behandlet	  et	  forslag	  om	  at	  oprette	  et	  sundhedsrum	  i	  Pantheonsgade.	  Så	  
er	  vi	  blevet	  inviteret	  med	  i	  reference	  gruppen	  vedr.	  den	  ”inkluderende	  by”.	  Det	  er	  sammen	  med	  
city	  foreningen,	  kommunen	  og	  andre.	  Jeg	  træder	  ind	  og	  Stig	  er	  min	  sted	  for	  træder	  i	  gruppen.	  
Desuden	  får	  vi	  positivt	  tilsagn	  fra	  rådmanden	  til	  vores	  planer	  om	  en	  høring	  på	  St.	  D.	  Den	  skal	  
afholdes	  i	  den	  sidste	  uge	  af	  marts	  eller	  indenfor	  de	  to	  første	  uger	  af	  April.	  Vi	  skal	  planlægge	  og	  
tilrette	  lægge	  dagen.	  	  	  

Bordet	  rundt.	  

Martin:	  Jeg	  har	  som	  sagt	  været	  til	  møde	  hos	  rådmanden	  sammen	  med	  Store	  Stig.	  Så	  havde	  jeg	  i	  
Mandag´s	  en	  mand	  der	  ringede	  og	  spurgte	  om	  hvor	  han	  kunne	  finde	  et	  herberg	  her	  på	  Fyn.	  Det	  
hjalp	  jeg	  ham	  med.	  Jeg	  har	  stadigvæk	  intet	  hørt	  fra	  Nordfyns	  kommune	  ang.	  Unge	  projektet	  jeg	  
jagter	  i	  øjeblikket	  et	  svar.	  Så	  er	  der	  en	  høring	  der	  er	  meget	  tidskrævende	  Store	  Stig	  og	  jeg	  arbejder	  
på.	  Så	  har	  jeg	  været	  i	  kontakt	  med	  Annette	  Blynel	  ang.	  Sagen	  med	  vores	  gade	  sovere.	  Så	  har	  jeg	  
været	  i	  København	  og	  tage	  imod	  en	  delegation	  fra	  Finland.	  Hvor	  jeg	  fortalte	  om	  hvordan	  Sand	  
fungere	  på	  forskellige	  planer,	  og	  om	  hjemløsesituationen	  og	  vores	  strategi	  her	  i	  Danmark	  sammen	  
med	  Ask.	  Også	  er	  der	  snart	  møde	  i	  den	  international	  og	  ungegruppen	  igen.	  Desuden	  har	  jeg	  mine	  
opgaver	  i	  unge	  gruppen	  jeg	  går	  og	  arbejder	  på	  i	  øjeblikket.	  	  



Store	  Stig:	  Jeg	  har	  været	  til	  møde	  sammen	  med	  Martin	  hos	  rådmanden	  og	  områdechefen.	  
Desuden	  er	  Martin	  og	  jeg	  ved	  at	  forberede	  en	  høring	  på	  St.	  Dannesbo.	  Vi	  har	  møde	  med	  
Forstanderen(Gitte)	  onsdag	  D.	  31/10	  kl.	  14.30.	  

Lille	  Stig:	  Privat	  varmestue	  rugårdsvej.	  Skråt	  overfor	  den	  grimme	  metal	  klods.	  Skal	  undersøges	  
nærmere.	  Stig	  vil	  undersøge	  det	  nærmere	  ved	  lejlighed.	  Jeg	  har	  været	  på	  gå	  ture	  sammen	  med	  
Jeanette	  Eggers.	  Vi	  fandt	  6-‐7	  gade	  liggere	  på	  dødens	  toilet,	  og	  de	  var	  i	  en	  sørgelig	  forfatning.	  Jeg	  
har	  fået	  overtalt	  to	  af	  dem	  til	  at	  tage	  på	  St.	  Dannesbo.	  Jeg	  har	  selv	  kørt	  dem	  derud.	  Desuden	  har	  
jeg	  lavet	  ansøgninger	  og	  søgt	  §	  18	  midler	  hos	  kommunerne.	  

Pia:	  Jeg	  har	  haft	  fat	  i	  parablyen	  ang.	  Jule	  frokost	  lørdag	  D.	  8/12.	  Vi	  skal	  alle	  hjælpe	  til.	  Og	  selv	  lave	  
alting.	  Det	  vil	  koste	  1500	  kr.	  og	  leje	  til	  formålet.	  Der	  skal	  forhandles	  om	  prisen	  ellers	  finder	  vi	  et	  
andet	  sted.	  Da	  vi	  mener	  det	  er	  for	  dyrt	  ellers.	  Stig	  tag	  med	  Pia	  til	  Svendborg	  og	  muligvis	  andre.	  	  Vi	  
beslutter	  at	  vi	  vil	  kigge	  på	  at	  forkæle	  hyttebyen	  og	  andre	  tilbud	  i	  byen.	  Vi	  går	  en	  tur	  i	  Svendborg	  
samlet	  og	  ser	  hvad	  de	  har	  og	  hvordan	  situation	  ser	  ud.	  Besøger	  blandt	  andet	  Hytte	  byen.	  	  

Projekter:	  

Julefrokost	  i	  Odense.	  Bliver	  holdt	  lørdag	  D.8/12.	  Vi	  ved	  endnu	  ikke	  hvor	  men	  der	  bliver	  arbejdet	  på	  
det.	  ”Store”	  Stig	  skaffer	  kokke	  til	  lejligheden.	  	  	  

Svendborg:	  Jørgen	  undersøger	  nærmere	  i	  Svendborg.	  Hvis	  det	  kan	  lade	  sig	  gøre	  vil	  vi	  lørdag	  i	  uge	  
43	  tag	  ned	  og	  kigge	  på	  tilbudene.	  Vi	  vil	  forkæle	  enten	  hyttebyen	  eller	  andre	  tilbud	  dernede.	  	  

Nordfyns.	  Tag	  Martin	  sig	  af.	  Det	  bliver	  det	  nye	  unge	  projekt.	  	  

Høring:	  Vi	  vil	  holde	  en	  temadag	  på	  St.	  D.	  vi	  vil	  lave	  workshops	  og	  så	  rotere	  rundt.	  Jan	  Sjursen	  kan	  
holde	  indlæg.	  Der	  skal	  laves	  noget	  forarbejde.	  Ved	  at	  vi	  tag	  fat	  i	  borgere	  og	  beboere	  og	  får	  deres	  
spørgsmål	  og	  videre	  frem.	  	  

Jens:	  Vil	  gerne	  have	  vi	  kigger	  ind	  på	  førtidspension	  sagerne	  inden	  for	  hjemløse	  og	  tidligere	  
hjemløse.	  Det	  er	  med	  baggrund	  i	  at	  deres	  rapporter	  fysisk	  og	  mentalt	  er	  i	  en	  sørgelig	  forfatning.	  
Der	  er	  rigtig	  mange	  sager	  der	  er	  blevet	  afvist	  og	  de	  står	  i	  uvished.	  Jens	  kigger	  videre	  på	  sagen.	  
Desuden	  vil	  Jens	  gerne	  prøve	  og	  etablere	  kontakt	  til	  nogen	  af	  de	  kommuner	  vi	  ikke	  er	  i	  kontakt	  
med	  i	  dag.	  Jens	  får	  lov	  af	  Martin	  til	  at	  gå	  videre	  og	  prøve	  og	  etablere	  kontakt	  med	  kommunerne.	  

Bindex:	  Jørgen	  og	  Pia	  tag	  sig	  af	  Forsorgshjem	  syd	  og	  St.	  D.	  Bindex	  drejer	  sig	  om	  bruger	  indflydelse.	  
Det	  vil	  sige	  at	  de	  prøver	  og	  måle	  hvor	  meget	  der	  er.	  Det	  vil	  sige	  både	  personale,	  ledelse	  og	  
beboere	  skal	  svare	  på	  hvad	  de	  mener	  de	  har	  af	  indflydelse	  på	  stedet.	  Jørgen	  mener	  det	  er	  D.	  13/11	  
at	  der	  er	  	  	  

Nat	  ture:	  



Vi	  har	  snakket	  meget	  om	  at	  vi	  skal	  til	  at	  gå	  nogen	  nat	  ture	  og	  registre	  hvor	  mange	  vi	  har	  der	  er	  på	  
gaden	  eller	  benytter	  ”akut	  løsninger”.	  ”lille”	  Stig	  foreslår	  at	  vi	  skal	  gå	  rundt	  sammen	  med	  Præsten	  
på	  dagture	  også.	  Martin	  tag	  fat	  i	  præsten	  snarest.	  Endvidere	  mener	  han	  at	  vi	  skal	  gå	  aften	  ture	  og	  
gå	  lige	  efter	  spise	  tid	  og	  gå	  forbi	  Nørregade	  og	  ned	  videre	  til	  nat	  varmestuen.	  	  

Vi	  har	  Jeanette	  Eggers	  med	  på	  en	  telefon	  der	  fortæller	  om	  hendes	  erfaringer	  med	  dem	  på	  gade	  
plan.	  Lille	  Stig	  ringer	  til	  hende.	  Vi	  tag	  detaljerne	  fra	  vores	  optagelse	  af	  samtalen	  fra	  digtafonen.	  	  

Lille	  Stig	  vil	  have	  vi	  går	  en	  tur	  med	  Jeanette.	  Vi	  er	  enige	  om	  at	  tag	  ved	  lærer	  af	  hendes	  erfaringer	  
på	  området.	  	  

Hendes	  forslag:	  De	  er	  ved	  varmestuen	  19-‐19.30	  aften	  da	  den	  åbner	  19.30.	  Start	  ved	  dødens	  toilet	  
også	  videre	  igennem	  parkerings	  kældre,	  banegården,	  natvarmestuen.	  Dagtimerne	  er	  Nørregade	  et	  
centralt	  sted.	  Lørdag	  ved	  en	  12	  tiden.	  Start	  i	  Pantheonsgade	  også	  videre	  ned	  igennem	  indre	  by,	  
dødens	  toilet	  og	  Nørregade.	  	  	  

Lille	  Stig:	  Foreslår	  at	  vi	  tag	  både	  en	  dag	  og	  aften	  tur.	  Stig	  tilrette	  lægger	  turene.	  Han	  snakker	  
morgen	  ved	  en	  8	  tiden.	  Han	  mener	  vi	  skal	  tag	  en	  i	  efterårsferien	  og	  starte	  ved	  misbrugscentret.	  
Lørdag	  D.	  20	  er	  der	  lagt	  fast	  en	  tur.	  Jørgen	  har	  for	  langt	  til	  så	  tidligt	  på	  dagen	  og	  Store	  Stig	  er	  på	  
ferie.	  	  

Der	  snakkes	  om	  Torsdag	  D.	  25/11	  kl.	  18.30	  en	  aften	  tur.	  Vi	  mødes	  ved	  Nordea	  i	  Vestergade	  den	  
dag.	  	  

Eventuelt:	  

Jørgen	  fortæller	  han	  går	  meget	  op	  i	  hvordan	  dem	  på	  gaden	  har	  det.	  Han	  vil	  rigtig	  gerne	  her	  på	  Fyn	  
fokusere	  på	  hvor	  dem	  på	  gadeplan	  opholder	  sig.	  Væresteder,	  druk	  skurer,	  broer	  ja	  andre	  steder	  de	  
måtte	  opholde	  sig.	  I	  Svendborg	  og	  Fåborg	  kunne	  han	  forestille	  sig	  at	  han	  fast	  en	  dag	  om	  måneden	  
kunne	  være	  nogen	  af	  de	  steder	  de	  opholder	  sig.	  Så	  de	  kan	  få	  fat	  i	  ham	  hvis	  de	  har	  noget	  de	  vil	  
snakke	  med	  ham	  om	  eller	  søge	  hjælp	  til.	  Lille	  Stig	  siger	  også	  at	  han	  gerne	  vil	  arbejde	  på	  netop	  dem	  
der	  er	  på	  gadeplan.	  Det	  bunder	  i	  de	  oplevelser	  han	  har	  haft	  med	  netop	  dem	  på	  gadeplan	  de	  sidste	  
par	  dage.	  	  

Jeg	  foreslår	  Jørgen	  bliver	  vores	  mand	  i	  Syd.	  Jørgen	  vil	  tilrettelægge	  en	  dag,	  hvor	  vi	  alle	  kan	  komme	  
ned	  og	  se	  hvad	  der	  er	  og	  hvordan	  situation	  er	  på	  Syd	  Fyn.	  Jørgen	  vil	  starte	  med	  Svendborg	  og	  
Fåborg.	  Også	  arbejde	  sig	  videre	  ud	  gennem	  ringe	  og	  Kværndrup	  M.M.	  Det	  kan	  måske	  blive	  lørdag	  i	  
uge	  43.	  

Jørgen	  siger	  at	  alt	  der	  skal	  rettes	  på	  hjemmesiden	  skal	  sendes	  til	  Sofie,	  men	  vi	  skal	  sørger	  for	  at	  
sende	  til	  Ask	  så	  han	  kan	  holde	  hende	  op	  på	  det.	  Så	  er	  vi	  sikre	  på	  at	  det	  bliver	  gjort	  i	  hvert	  fald.	  	  

	  



Telefon	  liste.	  

Jørgen	  tlf.	  50492072	  mail.	  Jbrohus@mail.dk	  

Jens	  	  tlf.	  42759866	  mail.	  Fjotte_8@hotmail.com	  

“Lille”	  Stig	  tlf.	  30246574	  mail.	  Stig42@hotmail.com	  

“Store”	  Stig.	  Hjemme	  tlf.	  63751229	  mobil.	  51490375	  mail.	  janekrogh@live.dk	  

Pia	  tlf.	  42223778	  mail.	  Pia-‐ahn@hotmail.com	  

Martin	  tlf.	  28343195	  mail.	  Mberthelsen88@gmail.com	  

Bestyrelses	  info.	  	  

Jørgen	  og	  Jens	  indtræder	  I	  bestyrelses	  arbejdet	  på	  lige	  fod	  med	  vi	  andre	  4	  indtil	  general	  
forsamlingen	  i	  Februar.	  	  

Mvh	  

Martin	  Støchkel	  Berthelsen	  	  

	  


